
Albert Širok: 

Pogovor z Ribičičem 

Dobiti Ribičiča za daljši razgovor je ne
mogoče. Vedno ima polne roke dela. Zjutraj 
je v uradu na banski upravi, popoldne ga 
srečaš v tiskarni, v Mladinski matici ali na 
sekciji. Kasneje je v radiostudiju. Zvečer ima 
dve, tri seje, ali pa mora hiteti h generalni 
vaji v gledišče. V uradu — stranka za stranko 
in medtem pa poje še neprestano telefon. 

Kdaj pregleduje predavanja, kdaj pri
pravlja poročila za šolski radio, kdaj piše 
članke in knjige, je sploh skrivnost. 

V tej stiski za čas se je vršil najin pogo
vor stoje in pretrgoma, na hodniku tako re
koč in na cesti. 

Kako si zadovoljen z letošnjimi publika
cijami Mladinske matice? — Zadovoljen! — 
je odvrnil Ribičič smehljaje. — Ena knji
ga izpopolnjuje drugo. Mislim, da še ni
smo imeli tako pestrih publikacij kot letos. 

Stopili smo zopet za korak naprej. Kar smo 
obljubili, smo držali. Vse štiri knjige so bo
gato ilustrirane in izdali smo celo knjigo na 
boljšem papirju v 4 barvnem tisku. Te bodo 
naši najmlajši še posebno veseli. Pa ne samo 
zaradi pestrih ilustracij, ampak tudi zaradi 
prisrčnih verzov Anice Černejeve. 

Druga knjiga, po kateri bodo planili otro
ci z navdušenjem je »Brkonja Čeljustnik.« 
Magajnova vesela fantastična pravljica je do
bila v Jakcu duhovitega ilustratorja. Njegovih 
18 celostranskih risb ne ilustrira samo de
janja, ampak delo tudi čudovito izpopolnjuje. 
Besedilo in ilustracije so tu združene v organ
sko celoto, da si knjige brez teh slik sploh 
ne moremo več predstavljati. Dolgo smo iska
li mladinskega ilustratorja in mislim, da smo 
ga končno vendarle našli. 

»Lov na mikrobe« je potreben pouk iz 
higiene. Kmetovi se je posrečilo dati delu 
tako obliko, da ga bodo otroci uživali kot 
zanimivo povest. 

Četrta knjiga so »Kresnice«. Te bodo le
tos precej obširne. — 

— Kot urednik »Kresnic« mi lahko o teh 
kaj več poveš? — 

— Lani so bile »Kresnice« mnogim prebe
letristične; letos jim bodo najbrže premalo. 
Beletrijo sem popolnoma izpustil. Vendar se 
lanske »Kresnice« in letošnje pravilno izpo
polnjujejo. Lanske so govorile o naših možeh, 
letošnje govorijo o naši zemlji. O bogastvu 
in lepoti naše zemlje. Naj bi vlile Kresnice 
mladini nekaj prave ljubezni do naše grude, 
do naše domovine! Težki časi že prcresno 
grozijo. Morda bo treba našo zemljo še bra
niti. Borimo pa se samo za to, kar ljubimo; 
ljubimo pa samo to, kar poznamo. Zato se 
nisem omejil samo na Slovenijo, ampak sem 
hotel razsvetliti predvsem manj znane dele 

naše države. Tako dobimo v Kresnicah član
ke o Prekmurju, o Makedoniji in o našem 
morju. Važnosti morja se vsi le še premalo 
zavedamo. 

Tudi naših izseljencev in naših zasužnje
nih bratov v Primorju so se spomnile letošnje 
Kresnice. — 

— Kakšne načrte imaš za novi letnik Na
šega roda? — 

— V bistvu se ne izpremeni mnogo. Na 
željo mnogih se uvede zopet glasbena priloga 
in morda dobi list tudi par novih rubrik. 

»Naš rod« izide v novi okusni opremi 
Milka Bambiča, ki poskrbi vsaki številki tudi 
novo naslovno stran. Po predloženih skicah 
sklepam, da bo ta oprema zelo ugajala naši 
mladini. 

Prijetna novost bo tudi Cicibanov rod, ki 
izide najbrž kot priloga za naše najmlajše v 
3 barvnem tisku. Seveda bo to možno le v 
primeru, da naklada ne pade in če dobi upra
va potrebna zagotovila, da ne bo število na
ročnikov nihalo od številke do številke kot se 
je dogajalo prejšnja leta. — 

— Kaj pa glede sotrudnikov? — 
— Krog sotrudnikov mislim še pomno

žiti. Kot nova osebnost nastopi v »Našem 
rodu« z glavno povestjo, ki se bonadaljevala 
skozi ves letnik, Kristina Hafnerjeva z zani
mivo napeto povestjo »Šimetov Lipe.« Deja
nje povesti se vrši vse v naših krajih in iz
zveni v pravo pesem planin. — 

— Kaj pa praviš na očitke, ki so padli na 
nekem zborovanju glede protežiranja nekate
rih sotrudnikov? — 

— Kaj naj rečem, — je odgovoril Ribičič 
skoro veselo. — Čul sem že toliko očitkov, da 
mi tudi novi ne kalijo več spanja. Kazalo sa
mo odgovarja tem ljudem dovolj glasno. Niti 
en sotrudnik ni zastopan več kot s štirimi pri

spevki. Nimam torej par ljubljencev krog 
sebe. Samo v tem letniku je sodelovalo okoli 
50 pesnikov in pisateljev ter 20 ilustratorjev. 
O enoličnosti in premajhni barvitosti prispev
kov pri tem številu sotrudnikov lahko govo
rijo samo barvoslepi ljudje. — 

— Mnogi se potegujejo za to, da bi se 
izpremenil Naš rod v šolski list. — 

— Ne verjamem, da bi bilo to mogoče — 
je prekinil Ribičič. Samo povej mi, za kateri 
razred naj bi se izdajal ta list? Za vse? Vidiš, 
da je smešno! Sicer pa se bo v tem pogledu 
razvnela debata na banovinski skupščini, kjer 
bom zastopal svoje stališče. Naš rod ni iz
ključno beletrističen mesečnik, a da bi bele
trija morala igrati ulogo pepelke v njem, tega 
ne bi trpel. Če se postavi skupščina na to 
stališče, si bo pač morala zbrati tudi drugega 
urednika. — 

— Ali bi mi hotel še kaj povedati o na
daljnjem programu Mladinske matice? — 

— V kratkem času se je razvila Mladin
ska matica v največjo našo mladinsko založ
ništvo. Program, kisi ga je postavila pred leti, 
je zanjo že pretesen. Druga založništva izda
jajo vedno manj mladin. knjig, kulturne po
trebe naših stalnih mladinskih čitateljev pa 
so vedno večje. Mislim, da je prav zdaj ugo
den čas, da pokažemo svojo podjetnost. Mla
dinska matica naj bi svoj program razširila, 
da bi izdala namesto dveh, recimo 5 in kasne
je tudi več knjig v izrednih publikacijah. Če 
se obveže vsaka šola, da odkupi ali razproda 
toliko izvodov knjig, kolikor razredov ima, pa 
se da naš načrt z lahkoto uresničiti. Mladin
ska matica bi postala tako v kratkem mo
gočno založništvo in prepričan sem, da bi tu
di naše mladinsko slovstvo bohotno vzcvete
lo kot še nikdar. — 


